
Габелен з Быкавым у выкананні віцебскай мастачкі 
Святланы Баранкоўскай узнагароджаны на трыенале 
ў Маскве.

Вядомая віцебская мастачка Святлана Баранкоўская 
нядаўна прывезла ўзнагароду з першай расійскай 
трыенале сучаснага габелена “Квадратны метр – свая 
прастора”, якая з верасня па 7 лістапада праходзіла 
ў Дзяржаўным музеі-запаведніку “Царыцына” ў 
Маскве. 

Перамогу ў намінацыі “Паэтыка вобраза” атрымаў 
габелен “Апостал”. Гэту працу, выкананую ў 
традыцыйнай тэхніцы габелана, мастачка прысвяціла 
“апосталу беларускай нацыі” – пісьменніку Васілю 
Быкаву. Акрамя гэтага твора, С.Баранкоўская 
дасылала на выставу яшчэ дзве свае працы – “Новая 
зямля” (таксама памяці Быкава) і “Меч Святагоркі” 
ў гонар Эміліі Плятэр. 

Як распавяла “ННВ” Святлана Баранкоўская, журы 
ацэньвала каля 350 прац 250 аўтараў з розных 
рэгіёнаў Расіі, а таксама мастакоў з Беларусі, 
Украіны, Малдовы, Казахстана і краін Балтыі. За 
паўтара месяца выставу наведала больш за 7 тысяч 
чалавек. 7 лістапада адбылося ўзнагароджанне 
пераможцаў трыенале. “Больш за ўсё мяне ўразіла 
тое, што габелен ёсць нават у якутаў”, – падзялілася 
ўражаннем спадарыня Святлана. 

“Творы Святланы Баранкоўскай падобны на 
маленькія адкрыцці: яны не проста нясуць гледачу 
новыя вобразы, яны адраджаюць духоўна-маральныя 
каштоўнасці нашых продкаў. Такое мэтанакіраванае 
ўздеянне немажліва без стварэння асаблівай выразнай 
знакава-сімвалічнай мовы. Асаблівы падыход да 
мастацтва габелену (спляценне як традыцыйных, 
так і наватарскіх тэхналогій ткацтва; глыбокае 
пераасэнсаванне і пранікненне ў тэму, асаблівая 
аўтарская манера выканання) вылучае яе як адну з 
лепшых майстроў беларускага сучаснага габелену», 
– лічыць мастацтвазнаўца Наталля Паўленка. 

УЗНАГАРОДА ЗА ГАБЕЛЕН

І сапраўды: пастаянныя наведвальнікі выстаў ў 
Віцебску, канешне ж, памятаюць гэтыя “маленькія 
адкрыцці”, якія дорыць гледачу Святлана. Да 
прыкладу, шыкоўную вялікую “Пагоню” на кветкавым 
полі, габелены з Янкам Купалам і іншымі вядомымі 
беларусамі, вытканую выяву Багародзіцы і інш. 
У іх – святло Беларусі, яе веліч, прыгажосць 
і адметнасць ад іншых краін. Вельмі цікавыя і 
жывапісныя творы мастачкі.

Даведка “ННВ”: Святлана Баранкоўская скончыла 
Віцебскі дзяржаўны тэхналагічны ўніверсітэт. 
Сябра Саюза мастакоў Беларусі і Саюза дызайнераў 
Беларусі.

 Пастаянная ўдзельніца гарадскіх, рэспубліканскіх 
і міжнародных выстаў. Яе працы знаходзяцца ў 
прыватных калекцыях у Беларусі, Украіне, Расіі, 
Латвіі, Эстоніі, Германіі, Ізраілі.

Яна Ільіна http://news.vitebsk.cc

Мітрапаліт Філарэт рыхтуецца зрабіць новага 
святога з ліквідатара ўніяцтва ў Беларусі.

Працэс кананізацыі епіскапа Сямашкі пачаўся 
сёлета.

Працэс падрыхтоўкі да кананізацыі аўтара 
«вяртання ва ўлонне праваслаўя» ўніятаў, 
мітрапаліта Літоўскага і Віленскага Іосіфа 
Сямашкі пачаўся ў пачатку года. І ўжо 4 красавіка 
2011 Сінод Беларускага Экзархата Маскоўскага 
Патрыярхата, заслухаўшы рапарт старшыні камісіі 
па кананізацыі Беларускай праваслаўнай царквы 
архіепіскапа Навагрудскага і Лідскага Гурыя, 
пастанавіў звярнуцца да патрыярха Маскоўскага і 
ўсяе Русі Кірыла «з хадайніцтвам аб магчымасці 
праслаўлення ў абліччы мясцовашанаваных святых 
Беларускай Праваслаўнай Царквы мітрапаліта 
Літоўскага і Віленскага Іосіфа (Сямашкі, 1789 — 
1868)».

Да канца ХVШ стагоддзя ўніяты складалі не менш 

СВЯТЫ – ЛІКВІДАТАР УНІЯЦТВА?
за 80% насельніцтва. Узнікненне царкоўнай уніі 
праваслаўных Рэчы Паспалітай і Рыма ў 1596 годзе 
стала адказам на адвечнае беларускае пытанне пра 
выбар паміж Усходам і Захадам. Уніяцкая царква 
прызнала верхавенства папы рымскага і каталіцкія 
дагматы, але захоўвала праваслаўную абраднасць 
і звычаі. Такім чынам прыміраліся выклікі 
еўрапейскай культуры і старажытныя традыцыі, а 
таксама даваўся «наш адказ» стварэнню Маскоўскага 
патрыярхата ў 1589 годзе ў варожым дзяржаўным 
утварэнні — Маскоўскім княстве.

Успрыняцце уніі не было ні простым і ні 
хуткім, аднак праз 200 гадоў пераважная большасць 
насельніцтва сучаснай Беларусі былі спадчыннымі 
ўніятамі. Да гэтага часу ўніяцкая царква мела 
трывалыя пазіцыі, сфармаваліся спецыфічная 
рэлігійная абраднасць (свая, беларуская), асаблівы 
архітэктурны стыль уніяцкіх храмаў, уласная сетка 
навукова-адукацыйных установаў высокага ўзроўню ў 
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10 лістапада ў Віцебску Зміцер Вайцюшкевіч 
спяваў для прыхільнікаў свае творчасці ў будынку 
“ Еўрапейскага клубу”, які ў гэты вечар быў амаль 
цалкам запоўнены.

Сустрэча са спадаром Зміцерам – гэта заўжды 
радасць, сапраўдная эмацыйная асалода. Як выбітны 
творца, ён вельмі дакладна адчувае песенныя 
нюансы і настрой аўдыторыі. Ягонае выкананне 
заўжды жывое, зменлівае, спявак удала адаптуе 
свае творы да настрою 
слухачоў, сітуацыі, 
месца, робіць адкрыцці 
нават пад час выканання 
і шчодра дзеліцца імі з 
прысутнымі.

Гастрольнае падарожжа 
ізной прывяло спевака 
ў Віцебск і на гэты 
раз са Старых Дарог, 
невялікага мястэчка, 
што славіцца на ўсю 
Беларусь старадарожскай 
самагонкай. Свае выступы 
З.Вайцюшкевіч традыцыйна 
пачынае з песні У.Някляева 
“Дарога”, якая, па яго 
словах, пасля падзей з 
калонай былога кандыдата ў прэзідэнты на шляху да 
Плошчы пачынае гучаць па іншаму: ” Не з тымі пайшоў 
і дарогай не той”. Быў у той калоне з гітарай і 
спадар Зміцер.

У сувязі з татальнай дарагавізнай па-іншаму 
загучала і вядомая многім “Песня галоднага ваўка” 
на вершы Дранько-Майсюка. Асабліва краналі словы: 
“Шліце ежу мне з-за мора, каб не спруцянеў”. 
Ну, калі ўжо ёсць воўк, то мусіць быць і заяц, 
заяц прыдуманы Караткевічам! Заяц, які варыць … 
піва. Песенька прайшла на “ўра”, дарэчы, як і ўсе 
астатнія.

Як сапраўдны лірык, Вайцюшкевіч не абмінуў і 
самай эмацыйнай сферы чалавечых узаемадачыненняў–
кахання. Само сабой мужчыны да жанчыны і наадварот. 
Кранальна і чароўна прагучала Караткевічава 
“Імпрэсія”, іранічна і месцамі саркастычна “Коля 
і Оля”, эратычна і пяшчотна “Тая, што стомлена 
спіць” і “Тваё цела” на вершы польскага паэта 
Рафала Ваячыка ў перакладзе Андрэя Хадановіча.

Асаблівай цеплынёй патыхала пры выкананні 
песні “Дамініка”, выкананне якой было папярэджана 
расповедам пра агульна нацыянальнае інтэрнэт-

ВАЙЦЮШКЕВІЧА ПРЫМАЛІ Ў “ЕЎРАПЕЙСКІМ КЛУБЕ”
апытанне наконт самага прыгожага беларускага 
жаночага імя. Апытанне скончылася кур’ёзам: у 
фінал выйшлі два імя Дамініка і Даздраперма. Якое 
імя перамагло – чытач мусіць ужо здагадаўся.

Але тэматычны і выканаўчы дыяпазон спявака значна 
шырэйшы. Тут і патрыятычныя песьні, і жартоўныя, 
і нават блатныя. Вядомая “Мурка”, перакладзеная з 
расейскай Алесем Камоцкім, прагучала ў выкананні 
Змітра з асаблівым неперадаваемым нацыянальным і 

эмацыйным каларытам.
У сувязі з тым, што за 

апошні час праз турэмныя 
клідоры прайшлі сотні 
беларусаў, узнікла 
задума у стварэнні 
асобнага дыску на тэму 
зняволеных, для якога 
творы ствараюцца і ўжо 
створаны. Актуальнасць 
узнятае тэмы слухачы 
ацанілі, праслухаўшы 
песні, “Варанок”, “Ты 
чакай мяне былога” 
на вершы Г.Бураўкіна, 
“Няхай яна мяне чакае”, 
якую спявак марыць  
в ы к а н а ц ь  з  х о р а м 

Міністэрства ўнутраных спраў і аркестрам Фінберга.
Жывучы ў Беларусі, нельга не ўспрымаць сябе 

еўрапейцам, нельга не цікавіцца культурай сваіх 
суседзяў – таму у творчасці спевака прысутнічаюць 
песні, напісаныя на вершы расейскіх, польскіх, 
украінскіх і нават шведскіх паэтаў. Па матывах 
вершаў аднаго шведскага паэта Андрэй Хадановіч 
напісаў верш пра беларускага мужчыну, бо вобраз 
шведа, убачаны праз падрадковы пераклад, аказаўся 
досыць прэсны і нецікавы.

Затое беларус паўстае перад намі ва ўсёй сваёй 
“прывабе”, як “чысты аб’ект кахання”.

Паспрабаваў адказаць З.Вайцюшкевіч і на пытанне: 
“Што беларусу трэба? Моцна прагучала песня 
польскай “Салідарнасьці” “Муры”: “Разбуры турмы 
муры, прагнеш свабоды, то бяры.”

Канцэрт складаўся з двух частак, добрых і 
разнастайных песень было багата. У канцы прагучалі 
“Бывайце здаровы”, “Я нарадзіўся тут”. На 
развітанне  спявак выказаў жаданне сустрэцца з 
віцебчукамі ў новым годзе, у новай краіне.

С. Горкі.

асобе ўніяцкіх манастыроў (Ордэна Святога 
Васіля Вялікага). Прыняцце царкоўнай уніі спрыяла 
рэлігійнай кансалідацыі грамадства.

Выглядала б лагічна, калі б ідэя ўшанавання 
Сямашкі як святога паўстала ў часы Расійскай 
імперыі, бо заслугі яго перад царызмам бясспрэчныя. 
Аднак яна паўстала ў суверэннай Беларусі ХХI 
стагоддзя. 

Асабліва здзіўляе тое, што праваслаўная царква, 
якая перажыла кашмар бальшавіцкіх рэпрэсій, якая 
здабыла ў выніку гэтага гурт новапакутнікаў, 
што пацярпелі за веру, хоча паставіць побач з 
імі чалавека, які ладзіў рэпрэсіі за вернасць 
рэлігійным перакананням.

Вольга Сяховіч, ej.by 
Чытаць цалкам: http://nn.by/?c=ar&i=63250
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ІНФАРМАЦЫЯ
У Віцебску працуе Еўрапейскі Інфармацыйны цэнтр. Жыхары горада могуць 

атрымаць неабходную інфармацыю пра Еўразьвяз і дзейнасьць інстытутаў ЕЗ 
кожныя чацьвер з 15.00 да 19.00, суботу з 12.00 да 18.00, нядзелю з 11.00 
да 17.00. Запрашаем на вул.1-ю Сенненскую, д.5. Кантактны тэл. 27-23-39

У кнізе сабраны ўспаміны жывых сведак трагічных 
падзей другой Сусветнай вайны.

Расказвае Вольга Шпакоўская, сябра Чыгуначнай 
раённай арганізацыі БСДП г.Віцебска:

“Мне выпала нелёгкая задача встречаться и 
брать интервью у людей, которые прошли все ужасы 
ада. А идея подготовить такое издание родилась 
у активистов кампании «Наш дом», в мероприятиях 
которой принимаю участие и я. 

Конечно, задача стояла не из легких: нужно было 
найти таких людей, потому что изначально у нас 
не было никаких списков. Но, придя на интервью 
к одному узнику, я узнавала адреса других…
Знакомилась  с людьми, слушала их горестные 

У ВІЦЕБСКУ ПРЭЗЕНТАВАЛІ КНІГУ “ДЗЕЦІ ВАЙНЫ”
рассказы, и поражалась их  мужеству и  вере в 
то, что, несмотря ни на какие трудности, надо 
жить.. Год длилась наша работа. Недавно книга  
увидела свет, в неё  вошли воспоминания более ста 
малолетних узников фашистских концлагерей.

Проходят годы, постепенно многое забывается, 
но люди  должны учиться на ошибках, ведь история 
имеет свойство повторяться.  И для этого мы должны  
извлекать уроки из нашего прошлого – ужасного и 
трагического, и   делать для себя выводы. Изданием 
этой книги мы и  хотели бы сказать об этом. Сейчас  
идёт сбор материала для второй книги.”

На імпрэзе прысутнічалі сацыял-дэмакраты з 
Верхнядзвінску, Полацку і Наваполацку, Оршы.

Меня бьют за политизацию. Милинкевича бьют за 
деполитизацию. 

Может стоит разобраться?
Кто уничтожает в стране политику? Кому невыгодна 

политизация граждан?
Цитата: "Министру внутренних дел нужно забыть 

такие понятия, как прилично, неприлично, как на 
нас посмотрят, как нас оценят, плохо бы про нас 
не написали и не сказали. Это не дело министра 
внутренних дел. Это дело политиков. А ваше дело 
- жестко и принципиально реагировать на любые 
действия, - подчеркнул Лукашенко. - А то у 
нас, начиная от участкового до судьи, все стали 
политиками. Вот, мы бы приняли меры, но мы не 
знаем, какая будет на это реакция международной 
общественности. Что это за чепуха такая? Вы у 
меня, пожалуйста, не забирайте мои функции и 
полномочия. Это я буду потом разбираться, как 
будет реагировать международная общественность. 
Ваша задача - действовать строго в соответствии 
с законом и логикой развития нашего общества". 
(А.Лукашенко)

Фактически аналогичную позу приняли оппозиционные 
политики. Они считают каждого, кто делает 
самостоятельные шаги в политическом поле, 
или просто самостоятельно высказывается на 
политические темы не как политолог-комментатор, а 
как ГРАЖДАНИН, покушающимся на их собственность.

Лукашенко говорит своим чиновникам: "Вы у 
меня, пожалуйста, не забирайте мои функции и 
полномочия. Это я буду потом разбираться, как 
будет реагировать международная общественность. 
Ваша задача - действовать строго в соответствии 
с законом и логикой развития нашего общества". 
Т.е. - делайте, как я говорю, а думать не ваше 
свинячье дело.

То же самое говорят лидеры политических партий: 
"Не ваше дело политика, это наше и только наше 
дело. Мы будем решать, а ваше дело исполнять".

Режим держится на архетипах, которые разделяет 

О ПОЛИТИЗАЦИИ И ДЕПОЛИТИЗАЦИИ
и оппозиция.

Если хотите понять мою позицию, прочтите 
"Политика: цель или средство".

"Дэвид Мэтьюз - президент Фонда Кеттеринга и 
бывший министр здравоохранения, образования и 
социальных служб США говорит: "Мы [в Америке] 
нуждаемся в расширении "зоны охвата" публичной 
политики. Ибо общественная политика - необходимый 
компонент жизни общества. Без участия общественности 
политика становится не чем иным, как спором между 
"нами" и "ими". Или того хуже - она вырождается 
в бесконечную войну, которую "они" ведут против 
"них".

 Продолжая эту мысль для Беларуси можно сказать 
- мы нуждаемся в возникновении публичной политики, 
в том,чтобы такое явление было в стране, чтобы 
мы наконец стали "страной вернувшейся с войны".

Д.Мэтьюз считает, что "публичная политика - 
гражданское действие как таковое, направленное 
на достижение гражданами более глубокого контроля 
над своим будущим". А нам еще необходимо осознать 
свое настоящее и научиться контролировать его. 
Возможно, что главная проблема общественной жизни 
в Беларуси и состоит в том, чтобы разобраться - а 
что же такое настоящее время в котором мы живем, 
что такое настоящая Беларусь?"

С 19.12.2010 страна живет в условиях чрезвычайного 
положения. А после принятия законов о КГБ и 
ряда других, после возведения квазигубернаторов 
в генеральские должности, после отмашки на 
мобилизацию бизнесменов в региональную самооборону, 
чрезвычайное положение переводится в военное.

Режим объявил нации (гражданской нации) войну.
А эти борются с политизацией!!! Т.е. подыгрывают 

Лукашенко, который уже уничтожил политику как 
таковую, перейдя к продолжению политики иными 
средствами, т.е. к войне с народом.

Владимир Мацкевич, worvik.livejournal.com
http://www.belaruspartisan.org/
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У нямецкім горадзе Франкфурт-на-Одэры выйшла з 
друку серыя паштовак па беларускаму краязнаўству.

А  іх з’яўленнем мы абавязаны тамтэйшаму Інстытуту 
прыкладной гісторыі, дзе працуе кіраўнічка гэта 
цудоўнага  нямецка- беларуска-польскага праекту, 
наша зямлячка з Гародні, Наталля Маліноўская, 
стараннямі якой і былі выдадзены гэтыя паштоўкі, 
а таксама дзякуючы рэспубліканскаму культурна-
асветніцкаму аб’яднанню “Фонд імя Л.Сапегі”  
і сябру праўлення  Уладзіміру Хільмановічу, 
арганізатару навучання з беларускага боку,  
Таварыству беларускай мовы . 

Расказвае Валянціна Болбат, удзельніца 
праекту,сябра праўлення ГА “Фонд імя Л.Сапегі”,  
кіраўнік Верхнядзвінскай раённай арганізацыі 
БСДП:

– Лічу, што мне проста пашчасціла стаць 
удзельніцай гэтага шыкоўнага праекту, у рамках 
якога  удзельнікі мелі магчымасць пазнаёміцца 

У ГЕРМАНІІ ВЫЙШЛІ БЕЛАРУСКІЯ ПАШТОЎКІ
з культурнымі набыткамі блізкага нам Падляшша  
Польшчы, самабытнымі людзьмі гэтага краю…Там мы 
разам вучыліся таму, як распрацоўваць  турыстычна-
краязнаўчыя маршруты  і  адначасова знаёміліся з 
багатай гісторыяй тых мясцін, адкуль на навучанне 
прыехалі неабыякаваныя і апантаныя людзі.

Для мяне гэтыя сустрэчы, а іх было некалькі 
ў рамках праекту-у Польшчы і  Беларусі—сталіся  
уражваючымі яшчэ і таму, што пазнаёмілася з 
выключна адданымі сваёй  справе краязнаўцамі. А 
на паштоўках, якія падрыхтаваны краязнаўцамі—
мясціны, дзе жывуць і шчыруюць сапраўдныя беларусы. 
Гэта вёска наднёманскіх легендаў – Луна, Слонім, 
Паставы, Гародня, Дзятлаўшчына на скрыжаванні 
часоў, “Перавясла памяці” з Верхнядзвіншчыны, 
шляхамі Карскага.

Першы камплект паштовак прыйшоў на Верхнядзвіншчыну 
і хутка адбудзецца яго прэзентацыя”.

Партия БНФ объявила бессрочную кампанию против 
вхождения Беларуси в Евразийский союз.

Партия БНФ начинает бессрочную кампанию против 
вхождения Беларуси в Евразийский экономический 
союз. Об этом было заявлено 19 ноября в Минске 
на сойме партии. "Также партия выступает против 
участия Беларуси в таких объединениях, как 
Союзное государство Беларуси и России, ОДКБ, 
ЕврАзЭС, Таможенный союз, так как они противоречат 
национальным интересам Беларуси", – заявил лидер 
Партии БНФ Алексей Янукевич.

В принятом партией специальном заявлении 
отмечается, что "авантюрная и экономически 
безграмотная политика властей привела к 
унизительной сдаче части национального, 
политического и экономического суверенитета 
в пользу так называемых наднациональных 
интеграционных органов, полностью контролируемых 
Россией".

"Дальнейшее углубление интеграционных 
процессов, предусмотренное подписанными 18 
ноября документами, угрожает полным уничтожением 
независимости нашего государства, растворением 
Беларуси в будущем Евразийском союзе, который в 
заявлениях части российской политической элиты 
расценивается не иначе как "великое государство 
русского народа", – говорится в заявлении.

Партия БНФ считает, что вхождение Беларуси в 
Таможенный союз с Россией и Казахстаном стало 
одной из главных составляющих комплексного 

ПРОТИВ СОЮЗА С РОССИЕЙ
социально-экономического кризиса и массового 
обеднения граждан в 2011 году. "Вхождение с 1 января 
2012 года в Единое экономическое пространство с 
этими же государствами неизбежно вызовет дальнейшее 
ухудшение экономического и социального положения, 
смерть национального бизнеса и деиндустриализацию 
страны", – отмечается в заявлении.

Кроме того, Партия БНФ уверена, что участие 
Беларуси в евразийской интеграции отрицательно 
повлияет на перспективы интеграции страны в мировое 
экономическое и политическое пространство, а также 
ограничит возможности ее участия в общеевропейских 
проектах, таких как Восточное партнерство, что 
противоречит национальным интересам страны.

Президенты России, Беларуси и Казахстана 18 
ноября в Москве подписали декларацию о евразийской 
экономической интеграции. В декларации стороны 
объявили о переходе к следующему этапу интеграционного 
строительства – Единому экономическому пространству 
(ЕЭП). Стороны также заявили о стремлении завершить 
до 1 января 2015 года кодификацию международных 
договоров, составляющих нормативно-правовую базу 
Таможенного союза и ЕЭП, и создать на этой основе 
Евразийский экономический союз.

Помимо декларации президенты подписали договор 
о Евразийской экономической комиссии - новом 
наднациональном органе, который будет руководить 
всеми интеграционными процессами.

Сергей Королевич, БелаПАН

КВАРТИРАНТАМ МЫТЬСЯ ПО МЕСТУ ПРОПИСКИ!
Большое количество обращений недовольных 

граждан, заставило Минжилкоммунхоз написать 
разъяснительное письмо «О применении постановления 
Совета Министров Беларуси от 28 сентября 2011 
года №1300» за подписью первого заместителя 
министра жилищно-коммунального хозяйства 
Александра Терехова.

В письме говорится, что если жилой дом 
(квартира) оборудованы индивидуальным прибором 
учета, но в данном жилом помещении отсутствуют 
зарегистрированные граждане, то плата нанимателю, 
собственнику, членам организации застройщиков за 

потребленное количество воды должна выставляться 
также по тарифу, обеспечивающему полное возмещение 
экономически обоснованных затрат. Если же в квартире 
либо доме отсутствуют зарегистрированные граждане 
по причине смерти наследодателя, то в течение 6 
месяцев до получения свидетельства о праве на 
наследование этого помещения плата за потребление 
воды должна осуществляться по тарифам для населения, 
установленным законодательством Беларуси в пределах 
140 л в сутки.

Янина Савицкая, interfax.by


